
 

                                   Zápis z řádného zasedání Akademického senátu VŠPJ 
č. 10/2008 

ze dne 18. 12. 2008 
 
Přítomni: za akademickou komoru (dále jen AK)  10 (viz prezenční listina) 
       za studentskou komoru (dále jen SK)  5 (viz prezenční listina) 
 
 
Hosté: PaedDr. Ladislav Jirků, rektor školy 
            Ing. Vlastimila Navrkalová, kvestorka 
            Mgr. Alena Štěrbová, prorektorka 
            Ing. Hana Pospíchalová, vedoucí kanceláře rektora 
 
Celkem přítomna nadpoloviční většina členů senátu, zasedání je usnášeníschopné. 
 
Zasedání zahájil a řídil předseda akademického senátu RNDr. Miroslav Kružík. 
 
Program: 
 1. Určení ověřovatelů zápisu 
 2. Způsob jednání senátorů před zahájením zasedání 
 3. Schvalování návrhu na změnu Volebního a jednacího řádu AS VŠPJ   
 4. Schvalování členů do Rady vysokých škol 
 5. Schvalování návrhu na jmenování studentů do Disciplinární komise VŠPJ 
 6. Schvalování návrhu na změnu organizační struktury školy 
 7. Termíny zasedání AS VŠPJ 
 8. Termín příštího zasedání 
 9. Různé 
 
1. Určení ověřovatelů zápisu 
 Ověřovateli zápisu byli zvoleni Mgr. Antonín Přibyl a Daniel Czebe. 
 
2. Způsob jednání senátorů před zahájením zasedání 
Při příležitosti první zasedání nového AS jeho nový předseda RNDr. Kružík nastínil své 
myšlenky způsobu činnosti: 
 - zasedání 4 x ročně je málo, s výjimkou prázdnin každý měsíc, zejména z počátku 
 - každý senátor bude zapojen do přípravy 
 - mezi senátory kolují přípravné materiály, jednak návrhy rektora a jednak vlastní 
návrhy 
 - je jasné, že zasedání senátu je veřejné, zde projednávané materiály jsou veřejné, ať 
budou schváleny či nikoli; veřejné se stávají v okamžiku projednání na půdě senátu 
 - do doby veřejného jednání je třeba materiály chápat jako vnitřní, důvěrné, pracovní, 
určené jen okruhu senátorů a předkladateli 
 - považuje za nepřípustné tyto materiály zveřejňovat ještě před projednáním a zejména 
rozšiřovat mezi veřejnost informace typu „co který senátor při zasedání hodlá udělat“, „jaký 
postoj k návrhům bude“,“co hodlá navrhnout“; Tyto informace jsou určené pouze senátorům a 
naopak v tomto vnitřním kruhu by členové senátu měli být informováni předem. 



 
3. Změna Volebního a jednacího řádu Akademického senátu VŠPJ 
 Rektor školy předložil AS námět k diskusi nad změnou Volebního a jednacího řádu 
AS VŠPJ. 
 Senátor student Daniel Czebe předložil jménem studentské komory návrh na tajné 
hlasování. 
 Předseda AS konstatoval (v reakci na návrh rektora), že skutečně ve volebním řádu 
existují dvě logické mezery (po skončení funkčního období starého senátu až do nových voleb 
a od nových voleb do zvolení nového předsedy). Dále konstatoval (k návrhu na tajné volby), 
že dosavadní jednací řád AS umožňuje tajnou volbu (citace: pokud se tak senát dohodne). 
 Senátor student Riedl podal návrh znění, ve kterém bude použit termín „rozhodne“. 
Z řad veřejnosti Mgr.Štěrbová vyjádřila údiv nad možností tajného hlasování: je názoru, že se 
má hlasovat veřejně, aby přítomní viděli, jaký postoj k problematice jednotliví senátoři 
zaujímají. 
 Po diskusi se senátoři rozhodli vytvořit poradní komisi, která připraví návrh na změnu 
Volebního a jednacího řádu AS. 
 
Na návrh předsedy AS senát volil veřejným hlasováním  poradní komisi senátu 
s mandátem navrhnout odlišné znění volebního a jednacího řádu: 
 
Ing. Pavel Kvasnička (předseda) 
PRO 11   PROTI 1  ZDRŽEL SE 3 
Jiří Riedl 
PRO 14   PROTI 0  ZDRŽEL SE 1 
Ing. Hana Pospíchalová 
PRO 15   PROTI 0  ZDRŽEL SE 0 
 
Poradní komise AS VŠPJ byla schválena ve složení Ing. Pavel Kvasnička, Jiří Riedl a Ing. 
Hana Pospíchalová. 
 
4. Schvalování členů do Rady vysokých škol 
 Předseda senátu předložil senátorům návrh na delegáty do Rady vysokých škol s tím, 
že již předchozí senát některé navržené schválil (v tom případě se jedná o potvrzení volby). 
Za akademickou komoru je navržena Mgr. Alena Štěrbová do sněmu a předsednictva RVŠ a 
do sněmu  je navrhován  RNDr. Miroslav Kružík, za studenty je navržena Jitka Sedláková do 
studentské komory sněmu a jako náhradnice Kamila Kontríková. 
 
Poté se veřejně hlasovalo jednotlivě o každém navrženém delegátu: 
Mgr. Alena Štěrbová 
PRO 14  PROTI 0  ZDRŽEL SE 1 
RNDr. Miroslav Kružík 
PRO 13  PROTI 0  ZDRŽEL SE 2 
Jitka Sedláková 
PRO 14  PROTI 0  ZDRŽEL SE 1 
Kamila Kontríková 
PRO 14  PROTI 0  ZDRŽEL SE 1  
Delegáti do Rady vysokých škol byli schváleni. 
 
 
 



 
5. Jmenování studentů do Disciplinární komise VŠPJ 
 Podle § 9, odst. 1, písm. f) zák. č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, předložil rektor 
školy ke schválení AS návrh členů do Disciplinární komise VŠPJ. Rektor školy navrhuje 
studenty Jana Veselého, Martina Vondru a jako náhradníka Vendulu Shejbalovou. 
 Po diskusi o navržených kandidátech členové AS přistoupili k veřejnému hlasování o 
návrhu jako celku: 
 
Návrh: Do disciplinární komise VŠPJ jmenovat studenty Jana Veselého, Martina 
Vondru a jako náhradníka Vendulu Shejbalovou. 
PRO 7  PROTI 4  ZDRŽEL SE 4 
Navržení členové Disciplinární komise VŠPJ nebyli schváleni. 
 
6. Návrh na změnu struktury školy 
 Rektor školy předložil ke schválení podle § 9, odst. 1, písm. a) zák. č. 111/1998 Sb., o 
vysokých školách, AS návrh na změnu organizační struktury školy. Svůj návrh odůvodnil 
jednak přípravou akreditace nového studijního oboru,  jednak stále se rozrůstající kapacitou 
školy. V návrhu se počítá s přejmenováním Katedry ekonomie a managementu  na Katedru 
ekonomických studií a s rozdělením této katedry na oddělení financí a účetnictví a oddělení 
ekonomie, managementu a marketingu.  
 S předpokládaným novým studijním oborem  je navržen vznik Katedry veřejné správy 
a regionálního rozvoje. 
 Po diskusi senátoři přistoupili k veřejnému hlasování 
 
Návrh: AS schvaluje předložený návrh na změnu organizační struktury VŠPJ od 1. 1. 
2009 
PRO  10 PROTI  0  ZDRŽEL SE  5 
Návrh na změnu organizační struktury VŠPJ od 1. 1. 2009 byl schválen. 
 
7. Termíny zasedání AS  
 Předseda AS navrhl, aby zasedacím dnem AS byla středa v 14:00-16:00 hodin a žádá 
senátory, aby si na tuto dobu vyblokovali rozvrh. 
 
Návrh:  zasedacím dnem  AS bude středa  14:00 hodin. 
PRO  14 PROTI  0  ZDRŽEL SE  1 
AS schválil zasedací den: středa ve 14:00 hodin. 
 
8. Termín příštího zasedání 
 21. 1. 2009 ve 14:00 hodin v zasedací místnosti VŠPJ 
 
9. Různé 

• Hlasování o odložení hlasování o tajné volbě na příští schůzi AS 
 ANO  13 PROTI  0 ZDRŽEL SE 1   NEPŘÍTOMEN 1 

(v době hlasování nebyla přítomna RNDr. Ryšková) 
Návrh byl schválen. 

• Ing. Kvasnička žádá, aby materiály k zasedání byly předkládány nejpozději 14 dnů 
před konáním senátu 

 ANO  3 PROTI  4  ZDRŽEL SE 7   NEPŘÍTOMEN 1 
(v době hlasování nebyl přítomen Filip Reiterman) 
Návrh nebyl schválen. 



• RNDr. Ryšková vznáší dotaz na rektora školy ohledně předávání nových  mzdových  
dekretů – rektor dr. Ryškovou žádá o jmenný seznam učitelů s tím, že problém co 
nejrychleji bude řešen. Předseda senátu k tomu konstatoval, že se jedná o všechny 
akademické pracovníky, přeřazené do kategorie lektor. 

• členové senátu žádají vedení školy, aby do příštího zasedání připravilo detailnější 
informaci o organizační struktuře školy, zejména ve správní části 

• Senátoři z řad studentů (Reiterman, Czebe) odjíždí v rámci projektu Erasmus na 4 
měsíce do Litvy 
Návrh:  doplnit úkol pro poradní komisi z bodu 3): jak se tento problém dá řešit, 
hlasování: 

 ANO  15 PROTI  0 ZDRŽEL SE 0  
Návrh byl schválen. 

 
 
 

 
 
 

  
Příloha: prezenční listina 
 
Zapsala: Jarmila Šprinclová  …………………………………………  
 
Za správnost: Mgr. Antonín Přibyl ………………………………….. 
                       Daniel Czebe …………………………………………. 
 
Předseda akademického senátu:  RNDr. Miroslav Kružík 
 
     ……………………………………………………… 
 
                                                                                                          
 


